

Please SEE ENGLISH VERSION BELOW

Fakultät Wirtschaftswissenschaften,

Lehrender: Prof Dr Alexander Karmann, Professor für Volkswirtschaftslehre, Fak WW, TUD

Titel der LV:

Interdisziplinäres gesundheitsökonomisches Seminar

Stundenzahl:

2 SWS in 3 Blöcken a 6 Stunden, geplant:

April Identifikation und Konzeption einer eigenen Forschungsfrage 23. April (11:00 -12:00 13:00 -14:30)

Mai Fallstudien und Fallstricke 21. Mai (09:00-12:00)

Juni Paper-Präsentationen der eigenen Forschungsfragen 25. Juni ganztägig; (9. Juli ganztägig: Eventualtermin)

Hörerzahl:

16-20 (Master / Doktoranden)

Ziele:

Das interdisziplinäre Seminar wendet sich an Masterstudenten und an Doktoranden der Fakultät WW wie auch weiterer Fakultäten der TUD mit Interesse an gesundheitsökonomischer Forschung.

Im ersten Schritt sollen die Teilnehmer ihre individuell gewählte gesundheitswissenschaftliche Forschungsfrage identifizieren im Kontext von Wirtschaftswissenschaften, Gesundheitswissenschaften / PublicHealth und Anwendung. Im zweiten Schritt sollen die Teilnehmer lernen, typische Fallstricke in Untersuchungsdesigns exemplarisch vorgestellter Studien zu identifizieren. Im dritten Schritt sollen die Teilnehmer ihre gewählten Forschungsthemen darstellen und im interdisziplinären Kontext diskutieren.

Sprache:

englisch bzw – im Einzelfall - deutsch

Voraussetzung:

Interesse an den Gebieten Gesundheitsökonomie und Public Health mit fundierten Kenntnissen in Wirtschaftswissenschaften und Basiswissen in Gesundheitswissenschaften/Public Health, bzw umgekehrt.

Prüfung:

Teilnehmer erhalten 5 CP auf Seminararbeit, Seminarvortrag, aktive Seminarteilnahme

Modulbelegung (im SS2021 als Modul am LS Prof Kemnitz):

[MA-WW-VWL-2750 Aktuelle Themen der Wirtschaftspolitik und Wirtschaftsforschung](#)

Teilnehmer werden gebeten, ihre Namen und emailadressen zu übermitteln an

alexander.karmann@tu-dresden.de

und

wipo.office@tu-dresden.de

Faculty of Business and Economics,

Lecturer: Prof Dr Alexander Karmann, Professor of Economics, Faculty of Business and Economics, TUD

Title of the course:

Interdisciplinary Seminar on Health Economics

Number of hours:

2 semester hours in 3 blocks a 6 hours, planned:

April identification and conception of an own research proposal, April 23 (11:00 -12:00 13:00 -14:30)

May learning about pitfalls in case studies, May 21 (09:00-12:00)

June individual paper presentations, June 25 (full-day) (July 9: additional date)

Number of participants:

16-20 (Master / PhD students)

Aims:

The interdisciplinary seminar is aimed at master students and PhD students of the Faculty of Business and Economics as well as other faculties of the TUD with an interest in health economics research.

In the first step, the participants shall identify their individually chosen health-science research within the context of Economics/Business Admin, Health Sciences/Public Health, and Application. In the second step, participants shall learn to identify typical pitfalls in research designs of exemplarily presented studies. In the third step, participants shall present and discuss their chosen research topic in an interdisciplinary context.

Language:

English or - in individual cases - German

Prerequisite:

Interest in the fields of health economics and public health with an advanced knowledge in Economics or Business Admin and a basic background in Health Sciences/Public Health, or vice versa.

Examination:

Participants receive 5 CP on seminar paper, seminar presentation, active seminar participation.

Inscription (summer term 2021: modul as offered by chair of Prof Kemnitz):

[MA-WW-VWL-2750 Aktuelle Themen der Wirtschaftspolitik und Wirtschaftsforschung](#)

Participants are kindly asked to send their names and email addresses to

alexander.karmann@tu-dresden.de

and

wipo.office@tu-dresden.de